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گروه سیاســی - خاطره میرزا: ده ســال از زمانی 
که کشــور قطر با رأی اعضای فیفا به عنوان اولین کشــور 
خاورمیانه و مســلمان به عنوان میزبان جام جهانی فوتبال 
2022 انتخاب شد، گذشته است؛ انتخابی که می توانست 
بــا توجه و برنامه ریزی به فرصتــی طلایی برای اقتصاد و 
بخصوص گردشگری ایران تبدیل شود، اما به نظر می رسد 
کــه چندان توجهی به این موضوع نشــد و حالا هفت ماه 
مانده به برگزاری این رویداد بزرگ، جلساتی برای استفاده 
از این فرصت برگزار می شــود. اما ســوال اینجا است که 
آیا این جلســات منجر به نتیجه ای خواهد شــد یا صرفا 
ایده هایی که باید ده ســال پیش مطرح می شــد، در حال 
مرور در این جلسات اســت و با توجه به تجربه مدیریتی 
در کشــور، تا به مرحله اجرا در آید جام جهانی تمام شده 

است؟! 
این رویداد در حالی قرار اســت از تاریخ 30 آبان تا 27 
آذر سال 1401 در همســایگی ایران برگزار شود که این 
کشــور با صرف هزینه ای بالغ بــر 200 میلیارد دلار برای 
ایجاد زیرســاخت های اقتصــادی مانند ایجــاد فرودگاه ، 
افزایش و توســعه ناوگان های حمل ونقل، ساخت و احداث 
هتل و امکاناتی نظیر تأسیس ورزشگاه و کمپ هایی برای 
تیم های اعزامی فوتبال به این کشــور، تلاش کرده اســت 
تمام امکانات لازم برای برگزاری این رویداد مهم در کشور 
خود را فراهم کند. متاســفانه سرمایه گذاری قطری ها در 
ایــن زمینه برای ما چیزی نزدیک به محال اســت! اینکه 
وضعیت اقتصاد کشــور ما در طول دهه های گذشــته به 
جایی رسیده که نه تنها امکان چنین سرمایه گذاری هایی 
را نداریــم بلکه در پرداخت حقــوق ماهیانه کارمندان هم 
مشــکل داریم و حالا دولتی آمده است که افتخارش این 
اســت که حقوق را بدون مشــکل پرداخت می کند، نشان 
دهنده فاصله عجیب برنامه ریزی و وضعیت اقتصادی ایران 
و قطر است. با این حال شاید استفاده از ظرفیت های شکل 
گرفته از برگزاری این مســابقات در قطــر، بتواند آزمونی 
برای مدیران ارشــد کشور باشــند تا معلوم شود اگر چه 

تــوان اقتصادی کاری مثل آنچه قطــر انجام داده نداریم، 
اما چه اندازه می توانیم از طرفیت هایی که دیگران برای ما 

می سازند استفاده کنیم؟
پیش از این در دهم اســفندماه سال گذشته سخنگوی 
دولت از جزییات  دستور ویژه رئیس جمهور برای بهره گیری 
از ظرفیت گردشــگری جام جهانــی 2022 قطر رونمایی 
کرد؛ دســتوری که شــامل مواردی همچون تسهیل تردد 
گردشــگران، افزایش پروازها بین تهران به دوحه، استفاده 
از کشتی های تفریحی و مسافربری دارای امکان اقامتی و 
دعوت از برخی تیم های شرکت  کننده برای سفر به ایران 
بود. اما واضح بود که این دســتور چندان کارشناسی شده 
نیســت و صرفا دســتوری روی کاغذ است. مثلا کمک به 
قطر برای اینکه برخی تیمهــای فوتبال حاضر در جهانی 
در ایران و به طور مشــخص، در جزیره کیش اسکان پیدا 
کنند موضوعی اســت که بدون هیچ زیر ســاختی درباره 

آن دســتور داده شــد. ایران هنوز هیچ کمپ پیشرفته ای 
بــرای اردوی تیمهای ملی فوتبال در ایران و جزیره کیش 
نداریــد و کمپ تیمهای ملی در تهــران نیز اگرچه مجهز 
اســت، اما با کمپهای تمرینی فوتبال در قطر بویژه کمپ 
اســپایر قابل قیاس نیست. در واقع در جزیره کیش حتی 
یک کمپ تمرینی با امکانات مناســب برای تیمهای ملی 
فوتبال حاضر در جام جهانی وجود ندارد. با این حال، چهل 
روز بعد از این دستور رئیسی، روز گذشته دومین جلسه در 
خصوص موضوعات مربوط به جام جهانی قطر به ریاســت 
معــاون اول رئیس جمهور برگزار و برحضور فعالانه و موثر 
بخش خصوصی کشور در حوزه های مختلف در قطر برای 

برگزاری جام جهانی فوتبال 2022 تاکید شد.
محمد مخبر در این جلســه بر حضور پر رنگ تر بخش 
خصوصــی ایــران در حوزه های مرتبط بــا برگزاری جام 
جهانی فوتبال تاکید کرد و گفت: برگزاری نمایشــگاه های 

توانمنــدی تجاری ایران در قطــر و تامین نیازمندی های 
غذایــی، پشــتیبانی،  اقامت و تردد گردشــگران خارجی 
و تماشــاچیان مســابقات فوتبال از جمله زمینه های مهم 

فعالیت بخش خصوصی است.
وی دســتگاه های مختلف را مکلف بــه تدوین و ابلاغ 
برنامــه جامع همکاری های ایران و قطر کرد و مقرر شــد 
ظرف یک هفته آینده برنامه عملیاتی زمانبندی شــده هر 
دستگاه مشــخص و اجرایی شــود؛ برنامه ای که به نظر 
می رسد باید سالها یا حداقل ماه ها پیش نهایی شده باشد 

و الان به مرحله اجرا برسد. 
مخبر همچنیــن توجه به بحث گردشــگری و حضور 
گردشــگران خارجی و تماشــاچیان فوتبــال و بازدید از 
جاذبه هــای تاریخی و گردشــگری ایــران را از مهمترین 
زمینه ها و فرصت هــای درآمدزایی و همچنین ســرمایه 
گذاری در مدت برگزاری جام جهانی فوتبال برشمرد و از 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خواست تا 
زمینه های حضور فعالانه مردم و بخش خصوصی برای این 
موضوع فراهم شود. معاون اول رئیس جمهور همچنین در 
این جلسه  دستور داد تا شورای عالی مناطق آزاد تجاری 
ـ صنعتی، مشکلات زیرســاختی و اقامتی جزایر ایرانی از 
جمله کیش کــه پذیرای گردشــگران خارجی در دوران 
برگزاری جام جهانی هســتند را هر چه ســریعتر برطرف 

کند.
وزیــر راه و شهرســازی نیز در این جلســه ضمن ارائه 
گزارشــی از ملاقات های اخیر خود با مســئولان قطری و 
توافقات انجام شده با دست اندرکاران برگزاری جام جهانی 
در زمینه اقامت و تردد هوایی و دریایی گردشگران خارجی 
و تماشاچیان فوتبال در ایران تاکید کرد: نقشه راه عملیاتی 
همکاری های ایران و قطر در برگزاری جام جهانی فوتبال 

بین دو کشور نهایی و امضا شده است.
رســتم قاســمی چند روز پیش هم ادعا کرده بود که 
قطری ها مشــتاق اســتفاده از ظرفیت های ایران در جام 

جهانی 2022 هستند.

دولت خواهان مشخص شدن برنامه دستگاه ها برای همکاری ایران و قطر شد 

بهره برداری اقتصادی ایران از جام جهانی؛ رویا یا واقعیت؟!

ســخنگوی قوه قضائیه گفت: در سال گذشته با تلاش 
همکاران ما در سراســر کشــور و با کمک شــوراهای حل 
اختلاف 7۹3 پرونده قتل به صلح و سازش منتهی شد و از 

اجرای حکم این تعداد پرونده ها جلوگیری شد.
به گزارش ایســنا، ذبیح الله خدائیان در اولین  نشست 
خبری در سال جدید، در پاســخ به سوالی درباره وضعیت 
پرونده حمله به چند روحانــی در صحن رضوی، گفت: در 
رابطه با پرونده شهادت دو تن از روحانیون ضارب دستگیر 
شد و فردی بنام عبدالطیف مرادی بود که اقدام به شهادت 

این عزیزان کرد و یکی از روحانیون مجروح شد.
وی افزود:  پرونده در جریان هســت و ممکن است شما 
سوال کنید که قتل کاملا مشخص است و هم ارتکاب جرم 
و هــم  انتصاب به متهم و  بایــد طرف یکی دوروز به اتمام 
برســد؟ ولی می دانید که قوه قضائیه  تابع قانون اســت و 
ممکن اســت رســیدگی به پرونده مدتی طول بکشد و   از 
مسولان خراسان رضوی انتظار داریم که سریعتر به پرونده 

رسیدگی شود.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه، 
اخیراً رئیس قوه قضائیه ضمن ضرورت طبقه بندی زندانیان 
بر گذراندن حبس در شهر محل سکونت تاکید کرده است، 
ساز و کار اجرای این موضوع در شهر محل سکونت چگونه 
خواهد بود؟  آیا این موضوع امکان پذیر است؟ گفت: انتقال 
زندانیان به محل ســکونت یک اقدام انسان دوستانه است 
چرا که خانواده زندانی خواهان دیدار با زندانی هستند و اگر 
فرد در شهر دیگری زندانی باشد خانواده مجبور به سفر به 
آن شهر هستند.  بر این اســاس این موضوع در آیین نامه 
سازمان زندان ها پیش بینی شده و رئیس قوه قضائیه تاکید 

کرده که زندانی به شهر محل خود منتقل شوند.
خداییان ادامه داد: اگر زندان شهر محل سکونت زندانی 
ظرفیت مورد نظر را نداشــت فرد به زندان نزدیک به محل 
زندگی منتقل می شوند. بر این اساس ۶ هزار و 20۸ نفر به 

زندان های محل اقامت منتقل شدند.
خداییان در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده 
تشکیل شده برای 5 شرکت دارویی گفت: در سال ۹۹ برای 
5 شرکت دارویی در دادســرای تهران پرونده تشکیل شد. 
پرونده شــرکت اکتوورکو با صدور کیفرخواست به دادگاه 
ارســال شده اســت و روش آنها برای اخذ ارز دولتی، ثبت 
شــرکت بود و از طریق جعل مدارک و افزایش ســاختگی 
قیمت ها توانســتند حدود ۹2 میلیون یورو اخذ کنند و به 
اتهام اخلال در نظام اقتصادی از طریق فاکتورسازی، دریافت 
چندبرابری ارز و تهیه فاکتورهای جعلی تحت تعقیب قرار 
گرفتند و برای چهار مدیر این شرکت و 7 کارمند که اقدام 
به اخذ رشوه کرده بودند کیفرخواست صادر شده و پرونده 

در جریان رسیدگی است.
خداییان در پاسخ به سوالی درباره حواشی  بازی فوتبال  
ایران و لبنان در مشهد گفت:  مشکلی بود که با بی تدبیری 
رخ داد و ریاست جمهور دستوراتی داد و دادستان کل ورود 

کرد و پرونده ای در دادســرای مشهد تشکیل شده و جهت 
شفافیت برای  علل و عوامل واقعه استعلاماتی صورت گرفته 
و اســتعلاماتی در رابطه با قصور مســئولان انجام شده و تا 
امروز پاسخ اســتعلامات واصل نشده و چنانچه احراز شود 
که مســئولین در این خصوص تقصیر ی داشــتند برخورد 

خواهد شد.
وی درباره اینکه آیا پرونده ای دررابطه با خشــونت علیه 
بازیگران زن تشکیل شده است گفت: خشونت علیه بازیگران 
در فضای مجازی  مطرح شــد و تاکنون پرونده ای تشکیل 
نشــده و کسی شکایتی نکرده و قوه قضائیه ورودی نداشته 

و چنانچه شکایتی مطرح شود قوه قضائیه ورود می کند.
وی افــزود:  هرگونه تعقیــب و تحقیق در اعمال منافی 
عفت از طریق دستگاه قضا ممنوع است؛ مگر اینکه جرم در 
مرئی  و منظر عام صورت گرفته باشــد یا شاکی خصوصی 
داشته باشــد و یا مرتبط با عنف و سازمان یافته باشد و به 
دلیل اینکه تاکنون شکایتی واصل نشده دستگاه قضایی وارد 

نشده است.
وی در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت رسیدگی 
به پرونده ابربدهکاران بانکی گفت: صرف انتشــار اســامی 
بدهکاران موجب برخورد با آنها نیست و باید بانک مرکزی 
و بانک عامل آنهــا را تفکیک کنند. بانک عامل باید ضمن 
دسته بندی بدهکاران به دستگاه قضایی اعلام کند افراد چه 
وام ها و یا تسهیلاتی گرفتند و در جای خود هزینه نکرده و 
یا شرکت های صوری ایجاد کردند و تاکنون چنین اقدامی 
انجام نشــده است؛ البته پرونده هایی منتهی به صدور حکم 

شده و برخی در جریان رسیدگی است. خداییان در پاسخ به 
سوالی مبنی براینکه آیا در خصوص آلودگی هوا  پرونده ای  
در دستگاه قضایی تشکیل شده است؟ گفت: در این زمینه 
پرونده ای  تشکیل نشده است. ما  قانون هوای پاک را داریم 
و قوانیــن متفرقه ای که برای پیشــگیری از آلودگی آب و 
خاک و هوا وجود دارد. ما در ســازمان بازرســی در اواخر 
سال گذشته تکلیفی برای همکاران مشخص کردیم که  به 
نظارت بر اجرای این قوانین ورود کنند و چنانچه دستگاهی 
ترک فعل دارد شناسایی کنند و با دلیل و مدرک آن را ارائه 
دهند و بازرســی ادامه دارد.  ان شاءالله ما شاهد ترک فعل 
دستگاه های اجرایی نباشیم ولی اگر قصوری باشد ما تکلیف 

داریم مراتب را به مراجع ذی صلاح ارجاع دهیم.
وی در پاسخ به سوالی مبنی براینکه آیا آزادسازی حریم 
رودخانه ها و ســواحل به پایان رسیده است؟ گفت: برخورد 
با متجاوزین به اراضی ملی، منابع طبیعی، سواحل رودخانه 
و دریاها مقطعی نیســت. در حاشیه رودخانه چالوس اکثر 
دســتگاه های دولتی رفع تصرف کردند و یکی دو مورد رفع 
تصرف به عمل نیامده که به آنها اخطار داده شده است و این 

موضوع در سراسر کشور در دستور کار قرار دارد.
وی در پاســخ به ســوالی در خصوص آخرین وضعیت 
پرونده موسوم به پروژه رضوان در شهر قم گفت: در پرونده 
طرح مســکونی رضوان در قم منتهی به صدور حکم قطعی 
شد. مرتکبین نسبت به ایجاد یک تعاونی اقدام کرده بودند 
و تعداد اندکی آپارتمان احداث شده بود و از هزار نفر مبالغی 
اخذ شده بود. این افراد به اتهام تشکیل کلاهبرداری باندی 

و قاچاق ســازمان یافته ارز تحت تعقیب قرار گرفتند. این 
پرونده 30 متهم داشــت که 1۸ نفــر به حبس های طویل 
المدت محکوم شــدند. برای فروش واحدهای مسکونی دو 
مرحله مزایده برگزار شده که خریدار نداشت و مرحله سوم 

مزایده به زودی برگزار می شود.
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به پرسش دیگری مبنی 
بر اینکه برخی افراد در بسترهای خارجی سایت های شرط  
 بندی و قمار فعالیت می کنند و بر اساس گزارش پلیس فتا 
۸0 درصد کلاهبرداری ها در این پلتفرم های خارجی انجام 
می شود و سالانه هزاران میلیارد ارز از کشور خارج می شود 
چــه اقداماتی در قوه قضائیه برای برخورد با این ســایت ها 
انجام شده است، اظهار کرد: امروزه در کنار فضای حقیقی، 
فضای مجازی نیز ایجاد شده است و در این دنیا میلیاردها 
نفر مشــغول به فعالیت هستند و کسب و کار مخصوص به 

خود را دارند.
خداییان ادامه داد: به تناســب رشــد فضــای مجازی 
جرایمی هم که در این فضا رخ می دهد، گسترش پیدا کرده 
و حتی و پیشرفته هم شده  است. اکنون شاهد جرایم نسل 
دوم و ســوم در فضای مجازی هســتیم . همانگونه که در 
فضای حقیقی نظارت کافی صورت می گیرد و اگر کســی 
مرتکب جرم شود دستگاه های متولی به موضوع ورود پیدا 
می کند و مانع ارتکاب جرم می شوند، در فضای مجازی نیز 

این اقدامات باید صورت گیرد.
خداییان گفت: بارها اعلام شده است که متولیان امر باید 
به فضای مجازی نظارت کنند و اجازه سودجویی در این فضا 
داده نشــود و با کلاهبرداران در این فضا باید برخورد کرد و 
خوشبختانه برخوردهای خوبی توسط دستگاههای اجرایی 
خصوصاً پلیس فتا صورت گرفته است؛ اما کفایت نمی کند 
و نباید انتظار داشــت که پلیس فتا به تنهایی بتواند تمامی 

متهمان در فضای مجازی را شناسایی کند.
ســخنگوی قوه قضائیه گفت: ارتکاب جــرم در فضای 
مجازی با فضای حقیقی متفاوت اســت. مجرمان در خارج 
از مرزهــای یک کشــور مرتکب جرم می شــود اما آثار آن 
در کشــورهای دیگر ظاهر می شــود و بر همین اساس هم 
شناســایی مرتکب و هم جمع آوری دلایــل و مدارک در 
فضای مجازی و احتساب میران خسارت وارده مشکل است.

وی ادامه داد: از متولیان امر می خواهیم با جدیت بیشتری 
از فضای مجازی رصد داشــته باشند و از کسب و کار مردم 
در این فضا حفاظت کنند. البته تاکنون پرونده های متعددی 
در دســتگاه قضا و در رابطه با جرایم رمز ارز و شرط بندی 
تشکیل شده است و اقدامات خوبی نیز صورت گرفته است 
و همچنین شــاهد بودیم ضابطان موفق شدند افرادی را از 
کشورهای دیگر دستگیر و به داخل کشور بیاورند. بر همین 
اساس در این فضا باید حفاظت صورت گیرد و دستگاه های 
متولی، ضابطان و دستگاه قضا باید دست به دست یکدیگر 
دهنــد و از افرادی که در این فضا کســب و کار و فعالیت 

مشروع دارند حمایت کنند.

رئیس جمهور در آغاز نخســتین جلســه شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی در ســال جدید با اشاره به شعار سال مبنی 
بر »تولید، دانش بنیان، اشتغال آفرین« رویکرد این شورا را در 
فصل جدید فعالیت و تلاش برای تحقق سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری از جمله شعار سال دانست و تاکید کرد: 
با توجه به حکم مقام معظم رهبری انتظار می رود شــورای 
عالــی انقلاب فرهنگی نهایت تحرک و تدبیر خود را در این 

راستا به کار گیرد.
به گزارش ایســنا،  ســیدابراهیم رئیســی با قدردانی از 
تلاش هایی که برای تدوین سند تحول شورای عالی انقلاب 
فرهنگی انجام شده است، این سند را نقشه راه شورا خواند 
و گفت: شورای عالی انقلاب فرهنگی در چارچوب پاسخ به 

مطالبه رهبر معظم انقلاب تدوین این ســند جامع را دنبال 
می کند. رئیس جمهــور تصریح کرد: عموم جامعه و به ویژه 
نخبگان و کســانی که دغدغه  فرهنگی دارند، از این شــورا 

انتظار اقدامات جامع و خردمندانه دارند.
 رئیسی در پایان سخنان خود به هدف گذاری های دولت 
در زمینه تحقق شعار سال اشاره کرد و اظهار داشت: انتظار 
می رود کســب  وکارهای دانش بنیان افزایش دو برابری پیدا 
کنــد و همه فعالیت هــای دیگر در عرصه هــای اقتصادی، 
اجتماعــی و نظایر آن نیز علم محور و مبتنی بر فناوری های 

روز باشد.
در جلســه دیروز شــورای عالی انقلاب فرهنگی برنامه و 
دستورات جلسات 4 ساله پیش روی شورا و نیز شورای معین 

شورای عالی انقلاب فرهنگی مورد بررسی قرار گرفت.
همچنین اعضاء پیرو نظر رهبر معظم انقلاب اســلامی و 
تدابیر ۶ گانه طرح شده از سوی ایشان، بخش های جایگاه، 
اهداف و وظایف شورای عالی انقلاب فرهنگی را در قالب سند 
تحول این شورا مورد بحث و بررسی قرار دادند و بخش های 
بعدی سند تحول نیز در جلسه بعدی مطرح و نهایی خواهد 
شد. جلســه اعضا در ادامه ضرورت ساماندهی شبکه عرضه  
لباس، پوشــاک و لوازم آرایش، مناسب و در شأن جامعه را 
یادآوری و بر لزوم اجرای قطعی و کامل مصوبات شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در زمینه حجاب و عفاف از سوی قوه قضائیه 

و دیگر دستگاه های دولتی تاکید کردند.
در ادامه جلســه موضوع تشــکیل کارگروه تدوین سند 

سیاســتی مربوط به شعار سال مطرح شد و 2 گزارش تهیه 
شده در دبیرخانه شورا در این مدت در خصوص شعار سال 

نیز ارائه شد.
اعضای شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنین بر اساس 
نظر هیئت تعیین صلاحیت روسای دانشگاه ها، آقایان طاهر 
علی محمدی را برای ریاست دانشگاه ایلام،  محمد موذنی را 
برای ریاست دانشگاه شیراز،  فرهاد دانشجو را برای ریاست 
تربیت مدرس، علیرضا دودمان را برای ریاســت دانشــگاه 
صنعتی کرمانشــاه،  ســید علی میرمحمد میبدی را برای 
ریاست دانشــگاه صنعتی اصفهان،  حسین هرسیج را برای 
ریاست دانشــگاه اصفهان و احمد چلداوی را برای ریاست 

دانشگاه شاهد تایید کردند.

سخنگوی قوه قضائیه مطرح کرد

آخرین وضعیت پرونده بازی ایران - لبنان در مشهد
درباره خشونت علیه بازیگران زن شکایتی نشده است

رئیس جمهور در نخستین جلسه شورای عالی انقلاب فرهنگی در سال ۱۴۰۱:

شورای عالی انقلاب فرهنگی نهایت تدبیر خود را برای اجرای حکم مقام معظم رهبری به کار گیرد

مسئولان نظام با رهبر انقلاب دیدار کردند

سران قوا و جمعی از مسئولان و کارگزاران نظام با رهبر انقلاب دیدار کردند.
به گزارش ایســنا، در دهمین روز از ماه مبارک رمضان، عصر دیروز )سه شنبه( 
سران قوا و جمعی از مسئولان و کارگزاران نظام با رهبر انقلاب دیدار کردند. این 

دیدار با رعایت پروتکل های بهداشتی در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد.

بررسی پرونده شوخی با سلاح منجر به قتل 
در دیوان عالی کشور

در جلسه هیات عمومی دیوان عالی کشور پیرامون موضوع پرونده اصراری 
کیفری مبنی بر اســتفاده یک متهم از کلت کمری به شــوخی منجر به قتل، 
بحث و رســیدگی انجام شــد. به گزارش دیوان عالی کشور، در جلسه هیات 
عمومی دیوان عالی کشــور )شعب کیفری( دیروز سه شنبه 23 فروردین ماه، 
قضات در خصوص رأی اصراری دادگاه کیفری یک اســتان خوزستان به بحث 
و بررســی پرداختند. موضوع پرونده در مورد استفاده متهم از کلت کمری به 
شوخی بعد از درآوردن خشاب و چکاندن آن به سوی شخص در یک مجلس 
خصوصــی بود که در نتیجه این کار یک گلوله به ســر طــرف مقابل اصابت 
می کند و موجب مرگ وی می شــود. با توجه بــه اینکه از قبل گلوله در لوله 
سلاح بوده و متهم از این موضوع آگاه نبوده است، قتل را شبه عمد تشخیص 
دادند و رأی شــعبه 24 دیوان عالی کشــور که مشــعر بر این امر است را با 

اکثریت آراء تایید نمودند.

رای دیوان عدالت اداری
 درباره افراد فاقد شناسنامه 

دیوان عدالت اداری اعلام کرد که تشــکیل پرونده برای دریافت شناسنامه 
برای افرادی که والدین آنها فاقد اســناد ســجلی اصیل ایرانی هستند، منعی 

ندارد.
به گزارش ایسنا به نقل از دیوان عدالت اداری، به دنبال شکایت از شورای 
امنیت وزارت کشور و درخواســت ابطال مصوبه ای مبنی بر اینکه افراد فاقد 
شناســنامه را به صرف فقدان اسناد ســجلی اصیل ایرانی برای والدین آن ها 
از تشکیل پرونده برای دریافت شناســنامه منع نموده بود، در هیات عمومی 
دیوان عدالت اداری مورد بحث و بررســی قرار گرفت. در نهایت پس از بحث 
و بررســی: اولا؛ براســاس ماده 45 قانون ثبت احوال اصلاحی ســال 13۶3، 
هــرگاه هویت و تابعیت افــراد مورد تردید واقع گــردد و مدارک لازم جهت 
اثبات آن ارائه نشود مراتب برای اثبات هویت به مراجع انتظامی و برای اثبات 
تابعیت به شــورای تامین شهرســتان ارجاع و در صورت تایید طبق مقررات 
اقدام خواهد شــد. ثانیا؛ مطابق بند الف دســتورالعمل اجرایی ماده 45 قانون 
ثبت احوال مصوب ۸/3/13۸1 شــورای عالی سازمان ثبت احوال کشور، نحوه 
تشــکیل و رســیدگی به پرونده افراد فاقد شناسنامه پیش بینی شده است و 
محروم نمودن اشــخاص از اقدام به دریافت شناسنامه بدون طرح در شورای 
تامین شهرســتان جهت احراز یا عدم احراز تابعیت ایرانی فاقد مبنای قانونی 
می باشــد. ثالثا؛ یکی از طرق احراز تابعیت برخورداری از شناسنامه است و با 
توجه به اینکه حق بر تابعیت یکی از حقوق بنیادین شــهروندان است که در 
قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران نیز به صراحت مورد تاکید قرار گرفته و 
بدون وجود آن شــخص امکان برخورداری از هیچ یک از حقوق بنیادین دیگر 
از جمله امتیازات و اســتحقاقات موجود در کشــور را نخواهد داشت بنابراین 
ممنوعیت مندرج در مصوبه مذکور منجر به ســلب حقوق بنیادین شهروندان 

شده و ابطال می گردد.

چرا طرح »ممنوعیت گرداندن حیوانات نجس«
در دستور صحن قرار نمی گیرد؟

نماینده مردم رباط کریم در مجلس خطاب به هیات رئیســه مجلس گفت: 
دو سال قبل طرحی را تحت عنوان »ممنوعیت گرداندن حیوانات نجس العین 
در شــهر« را تقدیم هیات رئیسه کردیم اما متاســفانه تاکنون در دستورکار 

صحن قرار نگرفته است. 
به گزارش ایســنا، حسن نوروزی در جلسه علنی دیروز )سه شنبه( مجلس 
شــورای اســلامی در تذکر شــفاهی خطاب به وزیر صنعت، معدن و تجارت 
افزود: قرار بود شــرکت های خودروســاز داخلی به مالکان اصلی آن ها واگذار 
شــود، چرا پس از سه ماه این مهم محقق نشده اســت؟ نماینده مردم رباط 
کریم و بهارســتان در مجلس در تذکر به هیات رئیســه مجلس ادامه داد: دو 
سال قبل طرحی را تحت عنوان ممنوعیت گرداندن حیوانات نجس العین در 
شهر را تقدیم هیات رئیســه کردیم اما متاسفانه تاکنون در دستورکار صحن 

قرار نگرفته است.

دولت نگذارد گرانی یا کمبودی در حوزه دارو 
ایجاد شود

یک عضو کمیســیون بهداشت و درمان با بیان اینکه »آستانه تحمل مردم 
در مســأله کمبود دارو با سایر اقلام فرق می کند«، درباره کمبود و گرانی دارو 

در کشور هشدار داد.
 به گزارش ایسنا سید مســعود خاتمی نماینده مردم خوانسار و گلپایگان 
در تذکری شفاهی در جلسه سه شنبه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: در 
فرآیند رســیدگی به بودجه سال 1401 قرار شد در دولت تدابیری اتخاذ شود 
تا امسال قیمت های دارو گران نشود و همچنین در دسترس مردم قرار بگیرد 
اما متأســفانه در جلسه روز یکشنبه هفته جاری کمیسیون بهداشت و درمان 
شاهد بودیم که هیچ هماهنگی بین دولت، بانک مرکزی، برنامه بودجه و سایر 

ارگان ها نبود و به نظر می رسد کار جدی در این زمینه انجام نشده است.
وی بــا تاکید بر اینکه صدای پای گرانی و کمبود دارو به گوش می رســد، 
خاطر نشــان کرد: مقوله دارو با سایر اقلام فرق می کند و آستانه تحمل مردم 
در مســأله کمبود دارو نیز با سایر اقلام فرق می کند؛ بر همین اساس از دولت 
درخواســت می کنم تیمی را بصورت اضطراری تعیین کند تا امور را هماهنک 
کند. همچنیــن از دولت می خواهم خودش قیمت هــا را رصد کند و در این 
زمینه با تعیین تیم هایی در ســطح شــهر تهران نگذارد گرانی یا کمبودی در 

حوزه دارو ایجاد شود.

تعرض به کنسولگری ایران با هدف ایجاد اختلاف 
بین شیعیان و اهل تسنن است

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: سنگ پرانی و تعرض به کنسولگری 
ایران در هرات و ســفارت ایران در کابل را باید در راســتای انفجار مســاجد 
شیعیان و اهل تســنن و ترور آنان با هدف ایجاد اختلاف بین شیعیان و اهل 
تســنن قلمداد کرد.  به گزارش ایســنا، اردشیر مطهری در مطلبی در صفحه 
شخصی خود در توئیتر نوشــت: »غربگرایان هرجا که باشند، بساط مزدوری 

شان برای آمریکا و غرب پهن است.
 این روزها در کابل و هرات و فردا در جای دیگر. ســنگ پرانی و تعرض به 
کنســولگری ایران در هرات و سفارت ایران در کابل را باید در راستای انفجار 
مســاجد شیعیان و اهل تسنن و ترور آنان با هدف ایجاد اختلاف بین شیعیان 
و اهل تسنن قلمداد کرد. دیروز داعش مجری دستور آمریکایی ها بود و امروز 
گروه های غربگرایی نظیر »جنبش عدالت و آزادی« و »تیم بانوان عدالت جو«  
که با پول غرب تشــکیل، حمایت و هدایت می شوند و تاکنون زخم های بسیار 
بر پیکر ملت های ایران و افغانستان وارد نموده اند.« بر اساس این گزارش، طی 
روزهای گذشته تجمع هایی در مقابل سفارت جمهوری اسلامی ایران در کابل 
و سرکنســولگری کشورمان در هرات و ســنگ پرانی های پراکنده ای صورت 

گرفته است.

اخبار کوتاه

دادیار دادسرای دیوانعالی کشــور و مدیر کل حوزه حقوق 
عامــه دادســتانی کل کشــور در پیگیری حقــوق عامه و 
پیشگیری از وقوع جرم با ارسال نامه ای به دادستان عمومی 
و انقلاب مازندران دســتور توقف اجرای طرح پتروشــیمی 

میانکاله را صادر کرد.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، دادیار 
دادســرای دیوانعالی کشــور و مدیر کل حوزه حقوق عامه 
دادستانی کل کشــور در پیگیری حقوق عامه و پیشگیری 
از وقوع جرم با ارســال نامه ای به دادستان عمومی و انقلاب 
مازندران دســتور توقف اجرای طرح پتروشیمی میانکاله را 

صادر کرد.
مدیر کل حوزه حقوق عامه دادستانی کل کشور در این نامه 
که در هفته جاری و به دســتور حجت الاسلام والمسلمین 
منتظری صادر کرده است، بر اساس تکالیف قانونی دستگاه 

قضایی در پیگیری حقوق عامه و با استناد به مصوبه هیات 
وزیران مبنی بر ممنوعیت اســتقرار صنایع شــیمیایی در 
صورت دارا بودن فاضلاب صنعتی در فرایند تولید، دســتور 

توقف اجرای طرح پتروشیمی میانکاله را صادر کرد.
رئیس دبیرخانه شــورای حفظ حقوق بیــت المال در این 
دســتور خطاب به دادســتان مازندران تاکید کرده است، 
در خصوص احداث مجتمع پتروشــیمی در مراتع روستای 
حسین آباد شهرستان بهشهر در محدوده زیستبوم میانکاله، 
بــه قید فوریت گزارش جامعی از ابعــاد مختلف موضوع از 
چگونگــی فرایند واگــذاری ۹0 هکتار عرصه به ســرمایه 
گذاری، انجام بررســی اولیه طرح و نحوه جانمایی آن، اخذ 
مجوزهای لازم از مراجع ذیربط و بررســی اثرات زیســت 
محیطی پروژه تهیه شــود و تا مشخص شدن نتیجه نهایی 

بررسی ها از ادامه فعالیت طرح جلوگیری شود.

پروژه پتروشیمی میانکاله متوقف شد

وزیر کشــور، دربــاره تدابیر قرارگاه ســتاد ملی کرونا 
درخصوص مراســمات پیش روی ماه مبــارک رمضان و 
شــب های احیا، گفت: برای تجمعات ماه مبارک رمضان 
به غیر از رعایت شــیوه نامه های قبلی محدودیت خاصی 
نداریم. شــیوه نامه ها نیز رعایت تهویه مناســب، و زدن 
ماســک و حفط فاصله اجتماعی است. همچنین عزیزانی 
که واکســن زده اند و ســطح ایمنی خوبــی دارند در این 
مراســمات شرکت کرده و اگر واکســن نزده اند نسبت به 
 زدن واکســن اقدام کننــد تا اجتماعات بــا ایمنی کامل 

برگزار شود. 
به گزارش ایسنا، احمد وحیدی در جلسه قرارگاه ستاد 
ملی کرونا، با اشــاره به صحبت های انجام شــده در این 
جلسه در خصوص دز سوم واکسن کرونا، اظهار کرد: راجع 
به دز سوم واکسن کرونا بر اساس مصوبه ستاد ملی کرونا، 
مبنای محاســبه ما در سامانه مدیریت هوشمند، دز سوم 
واکسن است لذا از این پس در ادارات، اصناف، رانندگان و 
مراکزی که کارکنان و کارمندان دارند، باید کنترل شوند 
که فرصت دز ســوم آنها فرا رسیده اســت یا خیر چراکه 

مبنا دز ســوم در نظر گرفته خواهد شد و البته کسانی که 
فرصت دز دوم آنها به پایان نرســیده نیز بر اساس دز دوم 

محاسبه خواهند شد. 
وزیر کشــور در بخش دیگر ســخنان خود در پاســخ 
به ســوالی درباره وضعیت مرز شــلمچه و سرقت کامیون 
صادراتی، با اشــاره به برخورد فرمانــده انتظامی با آن و 
حل موضوع، توضیح داد: در مرز شــلمچه چون از واردات 
اجناس ایرانی جلوگیری شــده بود، مردم در مرز آمده و 
درخواســت کرده بودند که با توجه به اینکه به بخشی از 

صادرات ایران احتیاج داشتند، مرز باز باشد و الان صادرات 
در این مرز انجام و وضعیت عادی شده است.

وحیــدی همچنیــن درباره مجــوز کشــت برنج در 
خوزســتان، افزود: با توجه به کــم آبی، عزیزان در وزارت 
جهــاد و نیرو تصمیم گرفتند در جاهایی که مشــکل آب 
وجود ندارد برنج کاشــته شــود و در جاهــای دیگر که 
مشکل آب وجود دارد برنج کاشــته نشود. استان هایی را 
که می توانند برنج بکارند مشخص کردند و استان هایی هم 

که نمی توانند باز هم اعلام کردند. 

وزیر کشور:

محدودیت های خاصی برای تجمعات شب های احیا نداریم


